
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

         Θεσσαλονίκη, 04/10/2022 
 
Του:  Κωνσταντίνου Χήτα, Βουλευτή Β΄ Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ: Τoν κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 
  Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
 
ΘΕΜΑ: «Επί 65 έτη οι δικαιούχοι πολεμιστές του Νόμου 751/1948 ζητούν 

από την Πολιτεία να τους αποδοθούν τα υποσχεθέντα με 
νομοθετική ρύθμιση οικόπεδα οικιστικής αποκατάστασής τους» 

 
Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, 
 
Πληθαίνουν οι φωνές διαμαρτυρίας και αγανάκτησης για την απαράδεκτα μακροχρόνια 
(65ετή) ταλαιπωρία των δικαιούχων και κληρονόμων πολεμιστών του Νόμου 751/1948. 
Σύμφωνα με την Ε34242/30-9-1955/Υπ. Πρόνοιας, αποδόθηκε στους πολεμιστές του Ν. 
751/1948 χώρος για οικιστική αποκατάσταση, ως τμήμα της οφειλόμενης ανταμοιβής της 
πατρίδας. Οι δικαιούχοι Θεσσαλονικείς αγωνιστές ήταν 550. Η Πολιτεία τότε παραχώρησε 
1.475 περίπου στρέμματα για τους πολεμιστές, ρυμοτομώντας τα προς απόδοση. Οι 
πρώτοι 220 πολεμιστές πήραν τα οικόπεδά τους το 1955. Το υπόλοιπο της γης δόθηκε 
στους μαρτυρήσαντες από τη Βουλγαρική κατοχή Δραμινούς, αφήνοντας χωρίς γη της 
πρόβλεψης του Ν. 751, 248 πολεμιστές. Κατόπιν τούτου, με την απόφαση Ε47820/14-
12-1957 χαρακτηρίσθηκαν περίπου 1.000 όμορα στέμματα ως χώρος με σκοπό την 
οικιστική αποκατάσταση των εναπομεινάντων πολεμιστών. Επί 65 χρόνια, με 
αποκλειστική ευθύνη διαφόρων φορέων του Δημοσίου, δεν έχουν αποδοθεί ακόμα τα 
οικόπεδα αυτά στους δικαιούχους, υποβάλλοντας αυτούς και τους κληρονόμους τους σε 
μια αχαρακτήριστη ταλαιπωρία και σε έναν αγώνα με τον «μινώταυρο» της 
γραφειοκρατίας μέχρι σήμερα. Μετά 65 χρόνια, ακόμη η περιοχή χαρακτηρίζεται στο 
Κτηματολόγιο ως «για την οικιστική αποκατάσταση των πολεμιστών του Ν. 751» χωρίς 
να έχει διατεθεί για τον σκοπό που προορίζονταν με το ΣτΕ να προτρέπει, με την 
1525/2020 απόφασή του, την Πολιτεία για διεκπεραίωση και λήψη απόφασης περί της 
επίμαχης τοποθεσίας. Η Πολιτεία οφείλει να βάλει ένα τέλος στην πολύχρονη και 
αδικαιολόγητη ταλαιπωρία που υφίστανται οι δικαιούχοι, αλλά και να δείξει έμπρακτα, 
έστω και καθυστερημένα, την ευγνωμοσύνη της προς τους εθνικούς αγωνιστές. Τα 
προσχήματα και προσκόμματα πρέπει να παραμεριστούν και να διορθωθεί επιτέλους η 
μεροληπτική πολιτική (220 ευνοημένοι – 248 αδικημένοι) δεκαετιών αλλά και ένα 
διαχρονικό λάθος σε βάρος κάποιων που αγωνίστηκαν και έχυσαν το αίμα τους για την 
Πατρίδα. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

64

Ημερομ. Κατάθεσης:

4/10/2022



Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 
 
1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε, προκειμένου να φροντίσετε και να 

αποκαταστήσετε την κατάφωρη αδικία και το διαχρονικό λάθος σε βάρος των δικαιούχων 

γης πολεμιστών του Νόμου 751/1948; 

2. Προτίθεσθε άμεσα να προβείτε σε νομοθετική ρύθμιση που θα αποδίδει άμεσα και 
αυτόματα την προβλεπόμενη γη (Απόφαση Ε47820/14-12-1957/Υπ. Προνοίας) στους 
δικαιούχους πολεμιστές και κληρονόμους αυτών; 
 
3. Με ποιο σκεπτικό και στα πλαίσια ποιας ισονομίας, η Πολιτεία, χάριν ευγνωμοσύνης, 
ευνοεί 220 πολεμιστές αποδίδοντάς τους γη και αδικεί 248 συναγωνιστές των πρώτων 
με ανεκπλήρωτες και απραγματοποίητες υποσχέσεις περί παραχώρησης γης; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΧΗΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 




